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Posėdis įvyko 2022-11-16. 
Pasitarimo pirmininkas – Vytautas Budreika 
Pasitarimo sekretorė – Milda Laužikaitė 
 
DALYVAVO: 
 
Komisijos nariai: Vytautas Budreika, Julija Matulytė, Algis Davenis, Dainius Labeckis, Milda 
Laužikaitė, Irena Sakalauskaitė 
 
Vilniaus m. savivaldybės administracijos atstovas: Algimantas Urbonas 
 
 
SVARSTYTA:  
 

1. Dėl Pilaitės pr. ir Elbingo g. sankryžos įrengimo ir kertamų medžių (pagal projektą); 
2. Dėl Smalinės g. kertamų medžių (pagal projektą); 
3. Dėl Sausupio g. 9 kertamų medžių (pagal projektą); 
4. Dėl Baltupio g. 51A planuojamo projekto ir kertamų medžių; 
5. Dėl tolimesnio komisijos darbo. 

 
NUTARTA: 
 
1. Aptartas Pilaitės pr. ir Elbingo g. sankryžos įrengimo projektas ir medžių išsaugojimo klausimas 
ir svarbios aplinkybės: projektas Vilniaus miesto savivaldybės želdynų ir želdinių apsaugos, 
priežiūros ir tvarkymo komisijai (toliau – Komisija) svarstyti pateiktas dar rugsėjo mėn., per laiką 
nuo tol Komisijos nariai atliko želdinių apžiūrą vietoje ir konstatavo gana gerą jų būklę. Tačiau dėl 
kvorumo nebuvimo anksčiau kelis kartus nesusirinkus Komisijai, per 20 d.d. nebuvo pateiktas 
atsakymas ir savivaldybės administracija pati priėmė sprendimą šalinti projekto teritorijoje 
augančius medžius, trukdančius projekto įgyvendinimui. VMSA leidimas šalinti medžius turėtų 
įsigalioti 2022-11-28. 
Irena Sakalauskaitė pasisakė už medžių šalinimą. Kiti Komisijos nariai, matydami galimybę 
išsaugoti didžiąją dalį numatytų kirsti medžių, ir atsižvelgdami į jų svarbą bendruomenei, pasiūlė 
dar kartą peržvelgti ir pataisyti projektą. 
 
Taip pat buvo akcentuotas Lietuvos Respublikos želdynų įstatymo 13.6 straipsnis, kuriame 
teigiama: „jeigu per nustatytą terminą savivaldybės vykdomoji institucija gavo šio įstatymo 23  
straipsnio 2 dalies 3 punkte numatytą rašytinį suinteresuotos visuomenės prašymą atlikti želdynų ir 
želdinių būklės ekspertizę arba šio įstatymo 23 straipsnio 3 dalyje numatytą gavo suinteresuotos 
visuomenės pranešimą apie jos iniciatyva užsakytą želdynų ir želdinių būklės ekspertizę ir tai 
patvirtinančius dokumentus, leidimo įsigaliojimas atidedamas laikotarpiui, reikalingam želdynų ir 
želdinių būklės ekspertizei atlikti”.  
 



Nutarta, bendru sutarimu: Siūlyti perprojektuoti kelią, patraukiant jį toliau nuo medžių alėjos bei, 
remiantis Lietuvos Respublikos želdynų įstatymu, inicijuoti želdinių būklės ekspertizę, leidimo 
įsigaliojimą atidedant iki kol bus atlikta ekspertizė ir jos išvados bus pateiktos suinteresuotoms 
šalims.  
 
2. Smalinės g. medžių klausimas svarstomas pakartotinai. Apžiūros vietoje metu 2022-09-29 
komisijos nariai konstatavo, kad dar nesulaukus Komisijos išvadų pateikimo termino, jau buvo 
pašalinta apie 600 medžių. Projekte tie medžiai nebuvo aiškiai sužymėti. Transporto žiedas jau buvo 
įrengtas, ruošiamasi tolesniam kelio klojimui. Komisijos manymu, statybos leidimas turėtų būti 
išduodamas tik po komisijos išvadų, komisija turi įsitraukti dar iki projekto patvirtinimo.  

 
Nutarta, bendru sutarimu: Siūlyti išsaugoti perspektyvius dar nenukirstus medžius (medžių sąrašą 
suderinant atskirai su Komisija), bei įpareigoti rangovą, susiderinus su vietos bendruomene, 
atsodinti tokį patį kiekį analogiškos vertės medžių projekto sklypo teritorijoje, išsaugant žaliųjų 
plotų vientisumą. 
 
3. Sausupio g. 9 vietovės apžiūra numatyta 2022-11-23. Atsakymas siūlomą pateikti įvertinus 
situaciją vietoje, bet ne vėliau nei iki termino pabaigos - 2022-11-29. 
 
Nutarta, bendru sutarimu, atsakymą pateikti iki 2022-11-29.  
 
4. Baltupio g. 51A projekto teritorijoje numatytas brandaus vietos bendruomenei reikšmingo 
gausaus želdyno iškirtimas. Matydami visuomenės įsitraukimą bei atsižvelgdami į kirsti numatytų 
medžių skaičių (daugiau nei 10 vnt.), projektą siūlome įtraukti prie ekspertizės reikalaujančių 
atvejų.  
 
Nutarta, bendru sutarimu: Prašyti Vilniaus miesto savivaldybės administracijos pateikti šio 
projekto medžiagą Komisijos svarstymui. 
 
5. Susidurdami su naujai sudarytos Komisijos kai kurių narių neaktyvumu, siūlome peržvelgti 
Komisijos sudėtį ir sumažinti narių skaičių iki pasiryžusiųjų aktyviai dalyvauti Komisijos veikloje. 
Patikslinant komisijos sudėtį sudėties sąrašas bus pateiktas svarstyti naujai sudarytai Tarybai. Iki 
šiol esame gavę 2 narių raštiškus atsisakymus dalyvauti Komisijos veikloje (prašymai pridedami). 
Siekiant nuoseklaus ir sklandaus darbo organizavimo, taip pat bendru sutarimu priimtas sprendimas 
šaukti komisijos posėdžius kiekvieną trečiadienį 17:00 val.. 
 
Siekdami efektyvesnio želdynų ir želdinių priežiūros, apsaugos ir tvarkymo Komisijos darbo, 
prašome savivaldybės administraciją, suinteresuotus projektuotojus bei rangovus iš anksto, 
tiesiogiai el. paštu informuoti Komisiją apie planuojamus su želdinių tvarkymu / šalinimu susijusių 
projektų pristatymus. Prašome kviesti Komisiją dalyvauti procesuose ir teikti medžiagą 
svarstymams dar priešprojektinėje stadijoje.  
 
Nutarta, bendru sutarimu: organizuoti Komisijos posėdžius trečiadieniais, 17:00 val., prašyti 
Vilniaus miesto savivaldybės administraciją kviesti Komisiją dalyvauti statybų leidimų išdavimo 
procesuose ir teikti medžiagą svarstymams dar priešprojektinėje stadijoje. 
 
 
Pasitarimo pirmininkas      Vytautas Budreika 
 
 
Pasitarimo sekretorė       Milda Laužikaitė 
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